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KÖZMŰVELŐDÉSI BIZOTTSÁGA

JEGYZŐKÖNYVKészült a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 2023. szeptember 19-én a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében (Budapest X., Szent László tér 29. II. em. 200.] megtartott ülésén.
Az ülés kezdetének időpontja: 9.05 óra
A jelenléti ív alapján jelen vannak:Dr. Mátrai Gábor képviselő, a Bizottság elnöke,Dr. Horváth Márk [később érkezett), Marksteinné Molnár Julianna, Papp Zoltán, a Bizottság képviselő tagjai,Gerzson Sarolta, Zsolt Ferenc, a Bizottság nem képviselő tagjai.
Távolmaradását előre jelezte: Távolmaradás oka:Major Petra, a Bizottság képviselő tagja hivatalos elfoglaltság 
Tanácskozási joggal jelen vannak:Dr. Szabó KrisztiánDr. Mózer ÉvaMustó Géza ZoltánRadványi GáborSomlyódy CsabaWeeber TiborDr. Ács ViktóriaDr. Kappel PatríciaEhrenberger KrisztinaKálmánná Szabó Judit

jegyzőaljegyzőalpolgármesteralpolgármester alpolgármester alpolgármester a Jegyzői Titkárság vezetője a Jegyzői Főosztály Jogi Osztály részéről a Humánszolgáltatási Főosztály vezetője a Humánszolgáltatási Főosztály Köznevelési és Civilkapcsolati Osztály vezetője
Meghívott:Győrffy László a Körösi Csorna Sándor Kőbányai Kulturális Nonprofit Kft. ügyvezetőjeKovács Róbert Kuróczi Pál Gyéressy Éva Babics Attiláné

önkormányzati képviselő, sportért felelős tanácsnok a Kocsis Sándor Sportközpont igazgatója a Kőbányai Aprók Háza Óvoda intézményvezetője a Kőbányai Zsivaj Óvoda intézményvezetője
Az ülést vezeti: dr. Mátrai Gábor bizottsági elnök
Elnök: Megkérek mindenkit, hogy foglalja el a helyét. Megkezdenénk a szeptemberi Közművelődési Bizottságunk ülését, megkérek mindenkit, hogy jelentkezzen be. Szeretettel köszöntőm a Bizottság munkatársait, a meghívott vendégeket, a Hivatal munkatársait. Ülésünk nyilvános, az ülésünkről hangfelvétel készül, jegyzőkönyvvezető Tibold Zsanett. Megállapítom,
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hogy a Bizottság 7 jelen, 2 hiányzó mellett határozatképes. A kiküldött meghívóval kapcsolatban kérdezem a Bizottságot, hogy van-e sorrendmódosításra, levételre, felvételre való igényük? Én javasolnék egy sorrendmódosítást, tehát az utolsó, tizenegyes, a tájékoztató a 2023. évi kőbányai nyári táborokról című előterjesztést én első napirendi pontként tárgyalnám, és a megjelent óvodapedagógusokból kifolyólag pedig a kilences napirendi pontot tárgyalnám a négyes napirendi pont helyén. Amennyiben akkor ezzel egyetértetek, akkor kérem, hogy a sorrendmódosítással együtt.fogadjuk el a kiküldött napirendünket. A szavazást indítom.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak szerint fogadja el napirendjét [96/2023. (IX.
19.)]:1. Tájékoztató a 2023. évi kőbányai nyári táborokról (389. számú előterjesztés) Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester2. A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat fenntartásában működő óvodák szervezeti és működési szabályzatainak jóváhagyása (423. számú előterjesztés) Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester3. A 2023/24. nevelési évre szóló intézményi munkatervek jóváhagyása (422. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester4. A pedagógusok új életpályájáról szóló törvény hatásai (424. számú előterjesztés) Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester5. A Kőbánya Sport Club részére nyújtandó támogatás (402. számú előterjesztés) Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester6. A Nagycsaládosok Kőbányai Szent László Egyesülete részére felhalmozási célú támogatás nyújtása (396. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester7. A Kocsis Sándor Sportközpont uszodájának a Kelet-Pesti Tankerületi Központ részére történő térítésmentes használatba adása (415. számú előterjesztés) Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester8. Cserháti Zsuzsa előadóművész részére emléktábla állítása (409. számú előterjesztés) Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester9. Az 1956-ban mártírhalált halt civil áldozatok részére emléktábla állítása (425. számú előterjesztés)Előterjesztő: Weeber Tibor alpolgármester10. Oszvald György fotókiállítása megrendezésének támogatása (403. számú előterjesztés) Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester11. A Fortuna Senior Szabadidő Sportegyesület felhalmozási célú támogatásának elszámolása (399. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester
Elnök: Köszönöm, 7 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a Bizottság a napirendi pontjait.
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A Bizottság 8 fővel határozatképes, miután 9.12 órakor megérkezett az ülésterembe dr. Horváth 
Márk képviselő.

1. napirendi pont:
Tájékoztató a 2023. évi kőbányai nyári táborokról 

Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Tehát, akkor első napirendi pontunk a 389. számú előterjesztés, a Képviselő-testületnek tájékoztató a 2023. évi kőbányai nyári táborokról. Tehát itt a Körösi Csorna Sándor Kulturális Központ, aki a közművelődési szerződés megállapodás keretében rögzíti a napközis tábor működését, valamint az üdültetést, üdülők üzemeltetését, a gyermekek napközbeni ellátását, az átmeneti szálláshely-szolgáltatást. Én szeretettel köszöntőm Győrffy László igazgató urat, és akkor fel is kérném. Kedves Laci, egy pár szóban tájékoztasd a Bizottságot, hogy hogyan alakult a nyári tábor az előző évekhez képest, mi volt plusz, mi volt, ami másképpen alakult, és összességében hogyan látod a nyári tábornak a helyzetét itt Kőbányán? Parancsolj, megadom a szót.
Győrffy László: Köszönöm szépen. Én is szeretettel köszöntöm a Bizottság minden tagját, és köszönjük a lehetőséget, hogy egy kicsit ilyenkor szóban is rá tudunk világítani erre a fontos munkánkra, amit mi nyáron végzünk. Előzetesen ugye kaptuk azt, hogy akkor lesz vetítés? És hát, szégyelltük magunkat, hogy idén most nem készítettünk ilyen anyagot, hogy egy kicsit bevonjuk a Bizottságot is abba a hangulatba, amit nyáron mi tapasztaltunk. Ezek szerint ez az elmúlt években, ahogy kialakult, úgyhogy akkor jövőre fogunk csinálni vagy mondhatnám azt is, hogy lehet, hogy ezzel sarkalljuk a képviselőket, hogy személyes jelenlétükkel szerezzenek élményt a táborban. Valóban a nyári időszaknak az egyik legfontosabb feladata a napközis táboroztatás, és ez nem egy egyszerű. Idén is azért jeleztük, hogy nem volt olyan egyszerű. Legnagyobb problémánk nekünk most a pedagógusoknak az összegyűjtése volt. Az elmúlt években sikerült gyorsan megszervezni ezt, most ez nehezebben ment, de mivel azért elég jó személyes kapcsolataink vannak közöttük, azért meg tudtuk oldani. Itt azért jeleztük az anyagban is, hogy itt ennek több oka volt. Az egyik talán az, hogy más területeken nagyobb napidíjakat kaptak a pedagógusok, és így talán ugye odamentek, de akik itt voltak, azok nagyon lelkesen végezték a munkájukat. Továbbra is nagyon figyeltünk arra, hogy a helyi lehetőségeket használjuk ki maximálisan, és annak örülünk, hogy nagyon sok céget is be tudtunk ebbe vonni, akár itt a Kőporcra gondolva, de ugyanígy a Horgászegyesületet, akik évek óta támogatják ezt a tábort. És ez egy jó érzés, hogy ugye ezeket a kőbányai közösségeket is ugye ez összehozza, és segítik ezt a nagyszerű munkát, hiszen azért itt is jeleztük az anyagban, hogy most is volt negyven olyan gyerek, aki egész nyáron a napközis táborban volt, tehát ez az egyetlen lehetőség az, hogy ő valamilyen szervezett programban részt vegyen. Új dolog volt, amit az anyagból kihagytunk, és itt szóbeli kiegészítésként szerettem volna elmondani, hogy a Komplex Iskola vagy most már EGYMI-nek nevezett iskola, ahol ugye speciális gyerekeknek a nevelése folyik, az ő napközis táboruk az mindig külön szerveződött amiatt, mert ugye azt nem lehetett ebben a közegben rendezni, és itt az Önkormányzat évek óta a Kelet-Pesti Tankerülettel kötött szerződést a feladatnak az ellátására. Nem volt ugye ez zökkenőmentes, egy nagy bürokratikus szerv, és ott nehezen történt ugye főleg a pedagógusoknak a kifizetése, és ezért döntött úgy akkor idén az Önkormányzat, hogy ezt az összeget a Körösi kapja meg, és a Körösi szálljon be ennek a szervezésébe, és ez így történt. Nagyon jól sikerült, múlt héten kaptunk egy levelet éppen az iskolának a vezetőjétől, Intézményvezetőjétől, megköszönte ezt a jó együttműködést, és ez úgy nézem, hogy a következő években is akkor ez egy jó működési forma, és akkor így „egy kézben” van a napközis táboroztatás Kőbányán. A táboroztatásnak ugye vannak nekünk más területei is, ilyen ugye Balatonlelle. Ez nagyon népszerű, tehát ezek hamar megtelnek. Talán itt még több ilyen kedvezményes turnust is tudnánk indítani, de azért az anyagban is jeleztük, hogy nekünk azért célunk az, hogy mint gazdasági társaság, valami kis bevételre is szert tegyünk, tehát az augusztusi hónapot azért mi arra használjuk, hogy a gólyatáborok, különböző edzőtáborok, civilszervezetek, nagycsaládosok töltsék meg, és az abból származó 
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szállásdíjbevétel az nekünk egy segítség, úgyhogy ez idén is így történt. Ami érdekes volt még Lellén, hogy a tavaszi, őszi időszakban ugye most erdei iskolai programot nem tudtunk szervezni, hiszen a nyugdíjas üdültetés folyt ebben az időszakban amiatt, hogy Almádiban felújításra kerülnek a fürdőszobák. Tavasszal az első emelet, és ősszel most a földszint fog megújulni, de a nyugdíjas üdüléssel kapcsolatban sem kaptunk rossz visszajelzéseket. Főleg az őszi időszak sikerült nagyon jól, hát ez köszönhető annak, hogy csodálatos idő volt. A harmadik ilyen területünk, ami teljesen piaci alapon működik, ezek a szaktáborok. Azt látjuk, hogy arra igény van, a szülők egy része hajlandó a sok programot megfizetni, és nekünk ugye ebből gyereklétszám alapján származik bevétel. Ezek mind segítették azt, hogy a nyári időszakban is a terveknek megfelelően érkezzenek a Körösihez a bevételek. Sikeres időszakot zártunk, ami a táboroztatást illeti. Mindig ilyenkor el szoktuk mondani, hogy ennek egyik fokmérője az, hogy nem volt semmi rendkívüli esemény. Nem volt baleset, nem volt az étkezéssel gond, hogy bezárták volna Balatonlellén a konyhát, mert - mit tudom én - jön az ÁNTSZ és nem találja megfelelőnek, tehát ezek mind olyan dolgok, ami mögött úgy gondolom, hogy egy gondos előkészítés, odafigyelés van, és mindenki tette a dolgát a nyári időszakban is annak érdekében, hogy a gyerekek jól érezzék magukat, és minden zökkenőmentesen bonyolódjon le. Köszönöm szépen.
Elnök: Köszönjük szépen Laci a kiegészítést. Nem tudom, érdeklődnék, hogy itt az átmenti szálláshellyel kapcsolatban, hogy menekültek vannak-e még Lellén vagy nincsenek már?
Győrffy László: Nincsenek, hát ugye tavaly az megoldódott, úgyhogy mindenki megfelelő helyre került. Vannak családok, akikkel a mai napig kapcsolatot tartunk, tehát tudom azt, hogy ki van Fonyódon, ki van Siófokon, és van egy, akik az ország másik részére, talán Kecskemétre kerültek, de akik Fonyódon vannak azokkal például rendszeres a kapcsolatunk, azokkal a kárpátaljaiakkal, de nincsenek már a táborban.
Elnök: Köszönöm szépen Laci. Kérdezem a Bizottság tagjait van-e kérdésük? Csaba nem tudom, hogy véletlen volt? (Somlyódy Csaba alpolgármester úr jelzi, hogy véletlen jelentkezett 
hozzászólásra.) Jó, hát nagyon szépen köszönjük Laci, akkor megállapítom, hogy a Bizottság a tájékoztatót megtárgyalta. Köszönjük szépen, és csütörtökön még a testületi ülésen akkor találkozunk. A napirendi pontot lezárnám.
A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési 
Bizottsága a „Tájékoztató a 2023. évi kőbányai nyári táborokról" tárgyú 389. számú előterjesztést 
megtárgyalta.

2. napirendi pont:
A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat fenntartásában működő óvodák 

szervezeti és működési szabályzatainak jóváhagyása
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Következő napirend akkor a sorrendmódosításunkból kifolyólag a 423. számú előterjesztés, a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat fenntartásában működő óvodák szervezeti és működési szabályzatainak jóváhagyása. Ezzel kapcsolatban kérdezem a Bizottság tagjait van-e kérdés, észrevétel? Tehát itt a jogszabályváltozásból kifolyólag, maga a polgármester gyakorolta korábban ezt a jogkört, azonban most átkerül a Képviselő-testülethez. Nem sorolnám, funkciókódok, statisztikai számok, minden egyéb, amit az Államkincstár kért, hogy ennek a módosítása megtörténjen. Ennek a törvényi feltételeknek megfelelően megtörtént, tehát a szülői nyilatkozatok véleménye, fenntartó jóváhagyásának, Erről csütörtökön dönt majd a testületünk. Úgy látom kérdés, észrevétel nincs, akkor kérem hozzuk meg döntésünket, a szavazást indítom.
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Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat fenntartásában működő óvodák szervezeti és működési szabályzatainak jóváhagyásáról szóló 423. számú előterjesztést támogatja [97/2023. (IX. 19.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatta az előterjesztést. Köszönöm, a napirendi pontot lezárom.
3. napirendi pont: 

A 2023/24. nevelési évre szóló intézményi munkatervek jóváhagyása 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Következő napirendi pontunk a 2023/24. nevelési évre szóló intézményi munkatervek jóváhagyása, 422. számú előterjesztés. Előterjesztő Radványi Gábor alpolgármester úr, aki nem kívánja kiegészíteni. Szintén a fenntartó hagyja jóvá, szintén jogszabályváltozásból kifolyólag. Az óvodai munkatervek elkészültek, intézményvezető elkészítette ezeket, a fenntartó még véleményezte korábban, de most mi hagyjuk jóvá. Úgy látom kérdés, észrevétel nincs, akkor kérem hozzuk meg döntésünket, a szavazást indítom.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a 2023/24. nevelési évre szóló intézményi munkatervek jóváhagyásáról szóló 422. számú előterjesztést támogatja [98/2023. (IX. 19.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatta az előterjesztést. Köszönöm, a napirendi pontot lezárom.
4. napirendi pont: 

A pedagógusok új életpályájáról szóló törvény hatásai 
Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Elnök: Következő napirendi pontunk pedig a sorrendmódosításból kifolyólag, a pedagógusok új életpályájáról szóló törvény hatásairól, 424. számú előterjesztés. Előterjesztő Polgármester úr, aki nincs itt. Tehát a 2023. évi LII. törvény, amely több szakaszban lép életbe, tehát a július 15-ei, a szeptember 1-jei és a január 1-jei változásokból kifolyólag itt a kötelező kiegészítések. Az alapbérre számítandó ágazati pótlékok, szakmai pótlékok esetében az Önkormányzat, tehát maga a törvény úgy határozta meg, hogy a Gyakornok esetében 400 000 Ft a garantált illetmény és az ágazati szakmai pótlék, a Pedagógus I. 410 ezer, a Pedagógus II. 430 ezer, Mesterpedagógus 520 ezer, Kutatópedagógus a kerületben nincsen. Most ebből kifolyólag ez jövő január 1-jével változna. Ennek az összege a Gyakornok esetében 440 ezer, a Pedagógus I. 451 ezer, Pedagógus II. 473 ezer, Mesterpedagógus 572 ezer, amit az Önkormányzat biztosítana a 10%-os emeléssel. Igazából a lényeg az tehát, hogy a Gyakornok és a Pedagógus I., Pedagógus II. 440-440-440 000 forinton maradna, és ehhez az Önkormányzat biztosítja a 10%-os emelést, amelynek az összege az előbbiek során fölsorolt, tehát a 440-, 451-, 473- és 572 000 Ft lenne. Nem kérdezem a Bizottságot, hogy van-e kérdés, mert megadnám a szót Alpolgármester úrnak, parancsolj Csaba.
Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen. A teljesség igénye nélkül csak néhány dolgot, hogyha a Bizottság figyelembe vesz. Nyilvánvalóan itt a törvényi szabályozás okán bizonyos feladatokat végre kell hajtani, tehát ez ugyan nyilván nem kérdés. Ahogy az Elnök úr is mondta, de ennek következtében ugye föl kell készülni, hogy január 1-jétől több más szabályozó is változni fog, így például a minimálbér mértéke, és a többi, tehát ami hatással lesz az állapotra, és ugye lehetőség van, de ez, ha jól tudom ugye Jegyző úr nem kötelező? De lehetőségünk van már most jelezni azt, hogy január 1-jétől milyen feltételekkel kívánjuk alkalmazni. (Jegyző úr: kötelező.) Kötelező, igen.
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Tehát kötelező a tájékoztatást megadni. Ezen tájékoztatási kötelezettségben jó, hogyha jelezzük a versenyképességünk mellett, és itt most erre hangsúlyoznám, hogy nyilván az elszívó hatása más helyekről, hogy megfelelő bérezést kapjanak az itteni pedagógusok. Nyilván itt a mi hatáskörünkben levőkről beszélek, és nem az általános iskolákról, hanem bölcsőde, óvoda, tehát ezekről a munkatársakról, hogy a pótlék mellett azok a bizonyos különbségek is megmaradjanak, amely a különböző életpálya különböző szakaszaihoz kapcsolódnak. Hiszen egyébként nagyon összetolódna ez a bérezés, és bizony nagyon nehéz lenne a különbségtétel az eltelt idő, a tapasztalat, a szakmai tapasztalatnak a fizetésben is való megítélésében. Én úgy gondolom, hogy ezzel a 10%-kal - ha nem is tudjuk teljes egészében kompenzálni, hiszen nem a mi lehetőségeink ezt megtenni, de mégis csak - jelezni kívánjuk, hogy azért ez a különbségtétel megvan. Kettő, elhangzott itt a frakcióvezetői ülésen is - és ez a mondandóm lényege -, hogy mennyire versenyképes a többi kerülettel. Úgy néz ki, hogy - a Szakszervezettől vett információk alapján - egy olyan 8%-os emelést lőnek be általában a kerületek, tehát mi ezt meghaladjuk. Polgármester úr úgy fogalmazott akkor, hogy az első háromban a kerület mindig benne szokott ezen a részen lenni. Talán - mivel nem ismerjük nyilván azokat a számokat, amiket most a többi kerület is nyilvánosságra hoz, talán - ezzel ezt a pozíciónkat meg tudjuk őrizni itt ebben a körben, és a versenyképességünket ez javítja. De nem szabad elfelejteni, hogy ezen túlmenően azért még egyéb juttatásokból is áll egy pedagógusnak a jövedelme, illetve olyan különböző lehetőségekkel, mint a képzésnek a finanszírozása vagy részbeni finanszírozása, ami szintén mintegy keresetkiegészítés tud megjelenni. Úgyhogy erre szerettem volna csak a figyelmet felhívni.
Elnök: Köszönjük szépen Alpolgármester úrnak a kiegészítést. Tehát, mint ahogy említettem a mostani 296 400 melletti számításnál, tehát ez január 1-jét követően több mint 107 000 000 Ft növekedés lenne, a forrásigény. Továbbá, mivel 10%-os emelés, az pedig egy 39 milliós pluszt jelent az Önkormányzatnak. Itt beszélhetünk még azokról, tehát a NOKS-on kívülieknek, akik azért szintén a 42 engedélyezett státusz esetében, 10%-os munkabérnél 18 000 000 Ft plusz, amit az Önkormányzat továbbra biztosít. De jelezte nekem, hogy - itt szeretettel köszöntőm Babics Anna és Gyéressy Éva intézményvezetőket, óvoda intézményvezetőjét, hogy - Éva szeretne szót kérni, úgyhogy akkor ezt megadnám neki, mint tárgykörben érintett személy.
Gyéressy Éva: Szeretettel köszöntőm a Bizottság tagjait. Gyéressy Éva vagyok, az Aprók Háza Óvoda intézményvezetője, és az Óvodavezetők Munkaközösségének a vezetője, és csak nagyon röviden szeretnék egy pár szót szólni erről az életpálya, új életpálya törvényről, ami hát elkeserített minket. Nagyon nem jó a hangulat a pedagógusok körében. Most csak a saját intézményemről tudok beszélni, nagyon feszült és nagyon nehéz volt ez a tájékoztató, amit meg kellett tartani a napokban a kollegáknak. És nagyon szépen köszönjük a Fenntartónak azt, hogy reagált, és ezt a 10%-ot már előrevetítve megadja nekünk, mert teljesen másképp festenek ezek a számok a kollegák előtt és legalább valamiben érezhetik, hogy egy kis emelés történik. Mert ez a mostani törvény igazából emelést nem hoz, hiszen ugye 440 lesz, 440 000 lesz a gyakornoki bér. A Ped. 1. és Ped. Il.-nek is 440 ezer, ha nem lenne az Önkormányzat kiegészítése, illetve a Mesternek az 520 ezer. De azért azt látni kell, hogy ez a 10%, nem mindenkinek lesz 10%, hiszen a magasabb kategóriákban már a (besorolásszerinti} Pedagógus II. / 10. körül lesznek olyanok, akiknek ez nulla fizetésemelést fog jelenteni még így is, hogy Önök odateszik a 10%-ot, hiszen a mostani besorolás szerinti bérük már fölötte van ennek a 10%-nak. Konkrétan a (besorolás 
szerinti) Pedagógus II. /14. esetében már 0%-ot jelent ez az emelés, és a Mesterpedagógusok esetében is - belőlük sincs sok, de nyilván Mester az lehet, aki mögött már van év, idősebb korosztály, több diplomája van, szakvizsgája van -, őket sem fogja ez 10%-ban érinteni, hanem lesz, akit 0%-ban, aki már az 573 ezer bruttó fölött tart, mert olyan az életkora, és arányaiban lesz, akit 5-6%-os emelés fog érinteni. De még mindig jobb, mint hogyha nem tették volna ezt hozzá, mert akkor gyakorlatilag nulla emelés lenne, hiszen már ugye az ágazati szakmai pótlékot összevonták a bérrel, így kell számolni az összegeket. Nem lesz szakmai ágazati pótlék. Ugye az elmúlt három évben minden januárban azért volt, de én azt gondolom, hogy bruttó 440 000 Ft egy pályakezdő diplomás, nyelvet beszélő pedagógusnak semmi, és lehet látni a mi intézményünkben is, hogy fiatalok nem nagyon vannak, hanem inkább az idősebb generáció, és 
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nagyon sok a nyugdíjas vissza-foglalkoztatott. És ez nem lehet egy irány. És nem azért, mert a nyugdíjas annyira aktív, és nagyon akar dolgozni, hanem azért, mert csábító dolog az, hogy a kevés nyugdíj mellett ugye megkapja a teljes munkabérét, és most keres annyit, amennyit egyébként én azt gondolom, hogy egy átlag pedagógusnak keresnie kéne. De ez nem lehet irány, hiszen a fiatalokkal kellene feltölteni a pályát, az intézményeket. Úgyhogy mi nagyon el vagyunk keseredve, és azt tudom mondani a kollégáim nevében is azt hiszem, a többi kollegák nevében is, hogy nem az kaptuk, amit vártunk, és ugye van az a -tól-ig határ. A törvényben benne van, hogy 440 ezertől 1 300 000 forintig, de ez 2024-ben biztos, hogy nem kerül bevezetésre ez a differenciálási szám. Még nem áll rendelkezésre az a szoftver, ami alapján a differenciálást, a teljesítményértékelést majd megcsináljuk. Amikor a Maruzsa államtitkár úr által tartott tanévnyitón ültünk, ő még azt mondta, hogy valószínű 2024. szeptember. Most már 2025. január, sőt most már olyanokat is hallunk, hogy csak 2025/26-os tanévtől lehet majd teljesítményt értékelni, és ’25-ben érjük majd el annak a bizonyos diplomás minimálbérnek a 80%-át. De hát kérdezem én, az még kettő év, addig meg kell élni a pedagógusoknak valamiből. Köszönöm szépen.
Elnök: Köszönjük szépen Éva. Igen, amiről mondtad, ez a differenciálás, tehát a Gyakornokoknál nincsen, tehát a Ped. I., Ped. II., Ped. III. vagy a Mesterpedagógusnál úgy mondom, van a 410 000 Ft-tól 1 065 000 Ft-ig, Pedagógus Il.-nél 430 OOO-től 1 135 000-ig, és Mesterpedagógus esetén 520 000 Ft-tól 1 365 000 Ft-ig. A Kutatót nem mondom, mert kerületi szinten nincs.
Gyéressy Éva: Igen. Még egy gondolat, akik ugye kikerültek most onnan - nem NOKS-osok -, nagyon köszönjük, mert megmondom őszintén, hogy nálunk mindenki azt mondta, hogy elgondolkodik rajta. Úgyhogy van félelmem, hogy el fognak menni, akik ugye a Munka Törvénykönyve hatálya alá kerültek, a konyhások, a kertész, gondnok, hogy elmennek. Tehát itt még nem tudjuk, hogy maradnak-e vagy nem, annak ellenére sem, hogy ugye a tájékoztatóba beleírhattuk, hogy azt a bizonyos 7%-ot meg fogják kapni, de én azt gondolom, hogy olyan jogoktól fosztódtak meg, mint például a jubileumi jutalom, a szabadság, ami ugye a dajka néniknek ugyan a bérük nem emelkedik, a dajka NOKS-osoknak, de legalább a szabadságuk igen. Bár megjegyzem, nekünk intézményvezetőknek ez nagyon-nagyon nagy gondot fog jelenteni, hogy hogyan és mikor fogjuk majd tudni ezt a szabadságot kiadni, mert ez nagyon sok. Hát itt van félelmünk még ezen a területen, hogy elveszítjük a kollegákat, holott a konyhás néninek, ha van egy szabad perce, megy és segít a kiscsoportosok öltözködésében. Betehetők - mert van, akinek van dajka végzettsége - túlórában dajkai feladatokra, és megjegyzem, a konyhás feladat az egyik legnehezebb, hiszen ők kőkemény fizikai munkát végeznek, cipekedjenek egész nap, és ők már nem lesznek NOKS-osok. A másik dolog, én azt sem értem, hogy miért nem ágazati szinteken nézik a béremeléseket, hiszen a bölcsődei szektorban ugyanez lesz a helyzet, de ott meghagyták a bölcsődei pótlékokat, az SNI-pótlékokat. Tehát előfordulhat, hogy egy bölcsődés gondozónő 100 000 forinttal is többet keres, mint egy óvodapedagógus, főleg, ahol SNl-s gyerek is van, mert ott megmaradtak a pótlékok, nálunk pedig semmi, és a tanárok esetében is semmi.
Elnök: Köszönjük Éva.
Gyéressy Éva: Köszönöm szépen. Bízunk benne, hogy jövőre azért lehet még mód majd a költségvetésben megkeresni azokat az összegeket, hogy esetleg kaphassunk még illetmény szint, fenntartói pótlékot vagy azokat az elemeket, amiket az elmúlt években megkaptunk, mert a helyzet nem nagyon sokat változott. Köszönöm szépen.
Elnök: Köszönjük szépen Éva. Tehát összefoglalva akkor, ami az előterjesztés volt, tehát az Önkormányzat biztosítsa a 10%-ot, a január 1-ével emelkedő bérnél. Tehát a Gyakornoknál 440 ezer marad alapban, Pedagógus I. 451 ezer, a Pedagógus 11. 473 ezer, a Mesterpedagógus pedig 572 000 forint. Van-e kérdés, észrevétel ezzel kapcsolatban a továbbiakban? Nincs. Köszönöm, akkor kérem hozzunk meg döntésünket az előterjesztésről. A szavazást indítom.
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Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a pedagógusok új életpályájáról szóló törvény hatásairól szóló 424. számú előterjesztést támogatja [99/2023. (IX. 19.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatja az előterjesztést. Köszönöm, a napirendi pontot lezárom.
5. napirendi pont: 

A Kőbánya Sport Club részére nyújtandó támogatás 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Következő napirendi pontunk, a Kőbánya Sport Club részére nyújtandó támogatás. Itt egy 550 000 forintos támogatást biztosítana az Önkormányzat a Tokióban október 8-án megrendezésre kerülő Szumó Világbajnokságra. Alpolgármester úr kívánja kiegészíteni? Kívánja, megadom akkor a szót Alpolgármester úrnak.
Radványi Gábor: Menet közben tegnap érkezett hozzám egy módosító javaslat, a Péteri András edző, szövetségi kapitány úrnak a levele, amiben megfogalmazza azt, hogy mire kéri a pénzt, abból az akkreditációs költség az a Szövetség által biztosított, a Szumó Szövetség biztosítja, tehát arra nem kell, viszont a repülőjegyekre, illetve a felkészítésre kéri ezt az összeget, tehát ebben módosulna. Csak egy pillanat - Krisztián, nálad megvan, amit átküldtem neked? (Jegyző úr: Meg.) - mert mindjárt akkor beolvasnám azt, hogy mi lenne a módosító pontosan. Jegyző úrnak elküldtem tegnap a módosító javaslatot, tehát úgy hangzana, hogy Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Kőbányai Sport Club - itt a székhely, adószám, és a többi le van írva, képviseli dr. György István elnök - részére 550 000 Ft működési célú támogatást nyújt Elekes Enikő versenyző számára a 2023. október 8-án Tokióban megrendezésre kerülő 2023. évi Szumó Világbajnokság felkészülési és utazási költségeinek fedezése céljából a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 3/2023. (11. 23.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: költségvetési rendelet) 12. melléklet 4. sora terhére. Tehát ez módosulna, így módosulna. Az akkreditáció kiesik. Köszönöm.
Az előterjesztő szóbeli módosító javaslata: A határozattervezet 1. pontjában a „versenyző és edzője, Péteri András vezetőedző" szövegrész helyébe a „versenyző" szöveg, az „utazási és akkreditációs költségeinek" szövegrész helyébe a „felkészülési és utazási költségeinek" szöveg lép.Indokolás: a vezetőedző levélben jelezte, hogy a határozattervezetben jelzett akkreditációs költséget a Szövetség biztosítja, de a felkészüléshez továbbra is szükségük van támogatásra.

(402/1. számú módosító javaslat)

Elnök: Köszönöm szépen. Jó, tehát akkor Alpolgármester úr módosító javaslata, mivel ő az előterjesztő elfogadta, mi meg most, ha megnyomjuk a gombot mi is elfogadjuk. A szavazást indítom.
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a Kőbánya Sport Club részére nyújtandó támogatásáról szóló 402. számú előterjesztést a 402/1. módosító javaslat figyelembevételével támogatja 
[100/2023. (IX. 19.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatta az előterjesztést. Köszönöm, a napirendi pontot lezárom.
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6. napirendi pont:
A Nagycsaládosok Kőbányai Szent László Egyesülete részére felhalmozási célú támogatás 

nyújtása
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Következő napirendi pont, 396. számú előterjesztés, a Nagycsaládosok Kőbányai Szent László Egyesülete részére felhalmozási célú támogatás nyújtása. Itt Koós Judit fordult kérelemmel, egy 1 000 000 forintos támogatást biztosítanánk - itt minden évben Polgármesteri Hivatal előtt, itt a Szent László téren van a Betlehem - a jászolnak a felújítására, új bábuk vásárlására, valamint ennek a szebb, esztétikusabb kivitelezésére, mert az évek folyamán sajnos az állapota romlott. Úgyhogy erre biztosítana az Önkormányzat egy 1 000 000 forintos felhalmozási célú támogatást. Jó, kérdés nincs, akkor kérem hozzuk meg döntésünket, a szavazást indítom.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a Nagycsaládosok Kőbányai Szent László Egyesülete részére felhalmozási célú támogatás nyújtásáról szóló 396. számú előterjesztést támogatja 
[101/2023. (IX. 19.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatta az előterjesztést. Köszönöm, a napirendi pontot lezárom.
7. napirendi pont:

A Kocsis Sándor Sportközpont uszodájának a Kelet-Pesti Tankerületi Központ részére 
történő térítésmentes használatba adása

Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Következő napirendi pontunk pedig a 415. számú előterjesztés, ami a Kocsis Sándor Sportközpont uszodájának a Kelet-Pesti Tankerületi Központ részére történő térítésmentes használatba adásáról szólna, tehát 2023. október 1-jétől 2024. június 21. napjáig biztosítaná a Kőbánya közigazgatási területén, az Önkormányzat tulajdonát képező ingatlanokon működő, a Tankerület fenntartása alá tartozó közoktatási intézmények részére úszásoktatás céljából. Van-e kérdés, észrevétel? Megadom Alpolgármester úrnak a szót, parancsolj Csaba.
Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen. Én csak őszintén azt a jóérzésemet kívánom megosztani a Tisztelt Bizottsággal, ami arról szól, hogy ugye Kőbányán mindig is hagyománya volt az úszásoktatásnak, akár a fenntartó az Önkormányzat volt az iskolák esetében, akár mint jelenleg, hogy a Kelet-Pesti Tankerületen keresztül gyakorolja az állam a tulajdonosi jogokat. Nem változott az a célkitűzés, hogy aki Kőbányán általános iskolát végez tanuló, az megtanuljon úszni. És itt mindig el szoktam mondani, hogy mind a két gyerekem már hatéves korában úszott, az egyik versenyszerűen, és borzasztó megnyugtató dolog az - most már az unokámmal együtt -, hogy tudnak úszni, ki tudunk olyan helyre menni, ahol nem azt kell figyelni, hogy akkor most bele fognak fulladni. Úgyhogy én azt gondolom, hogy ez egy olyan fajta képesség a kőbányai gyerekeknek, amit még számos más területen is ki lehet bontakoztatni, de itt meg kell őriznünk, és én örülök neki, hogy ezzel az ingyenes átadásával vagy biztosításával lehetővé tesszük, hogy tovább folyjon. Visszautalok arra, hogy ezt azért mondom, mert az energiaválság idejében pontosan ezt a tevékenységünket voltunk kénytelenek korlátozni.
Elnök: Köszönjük szépen Alpolgármester úrnak a kiegészítést. Tehát nagyon fontos azoknak a képességeknek az elsajátítása, amely hát igazából lehet azt mondani, hogy következő generációnak, tehát a tanulási készségek tekintetében is segítséget biztosít. Tehát maga a sport - ahogy szoktam mondani - megtanít mindenre, de ahogy Alpolgármester úr mondta, közel kettőezer gyermeknek biztosítjuk Kőbányán az ingyenes úszásoktatást - és azért lehet azt 
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mondani, az Önkormányzatnak tehát itt az előterjesztésben mutatja, hogy a heti, maga az órasáv, amit maga a Kocsis Sándor Sportközpont ebből bevételként nyerne, ezt mi átfordítjuk. Tehát ez közel egy 3 000 000 forintos összeg hetenként, amit a Kocsis Sándor Sportközpont bérleti bevételként el tudna könyvelni, de ezt mi igazából ingyenesen biztosítjuk a kőbányai gyerekek részére. Tehát mondom, közel kettőezer gyermek úszásoktatását biztosítja az Önkormányzat ingyenesen. Úgyhogy úgy gondolom, hogy ebben úttörő tevékenységet folytat a Kőbányai Önkormányzat, lehet azt mondani, mind Budapest vagy talán egész Magyarország szinten.
Elnök: Köszönöm szépen Alpolgármester úrnak is a kiegészítést. Úgy látom a Bizottság részéről nincs további kérdés, úgyhogy kérem hozzuk meg döntésünket, a szavazást indítom.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a Kocsis Sándor Sportközpont uszodájának a Kelet-Pesti Tankerületi Központ részére történő térítésmentes használatba adásáról szóló 415. számú előterjesztést támogatja [102/2023. (IX. 19.)].

Elnök: A Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatta az előterjesztést. Köszönöm, a napirendi pontot lezárom.
8. napirendi pont: 

Cserháti Zsuzsa előadóművész részére emléktábla állítása 
Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Elnök: Következő napirendi pontunk a 409. számú előterjesztés. Itt a Képviselő-testület Cserháti Zsuzsa előadóművész részére emléktábla állításáról fog dönteni csütörtökön. Nem tudom, hogy kell-e - köszönjük szépen a részvételt (Győrffy László és Kuróczi Pál elhagyja az üléstermet) -, nem tudom, hogy a Bizottság részére kell-e bármit is mondanom Cserháti Zsuzsáról? Kőbányai születésű, kiváló előadóművész, kiváló énekesnő volt és nagyon örülök annak, hogy itt ez az előterjesztés, hogy formát bontott, mert én, mint kigondolója, ennek az egész dolognak ötletadója voltam. Tehát, húsz éve halt meg Cserháti Zsuzsa, és úgy gondoltam, hogy szükséges valamiféle megemlékezés Kőbánya részéről, úgyhogy itt első körben egy emléktábla avatása lesz, méghozzá a Körösi Csorna Sándor út 43-51. szám alatt. Úgy látom, hogy kérdés nincsen, akkor kérem hozzuk meg döntésünket. A szavazást indítom.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal a Cserháti Zsuzsa előadóművész részére emléktábla állításáról szóló 409. számú előterjesztést támogatja [103/2023. (IX. 19.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatta az előterjesztést. Köszönöm, a napirendi pontot lezárom.
9. napirendi pont: 

Az 1956-ban mártírhalált halt civil áldozatok részére emléktábla állítása 
Előterjesztő: Weeber Tibor alpolgármester

Elnök: Következő napirendi pontunk a 425. számú előterjesztés, az 1956-ban mártírhalált halt civil áldozatok részére emléktábla állítása. Előterjesztő Weeber Tibor alpolgármester úr, Alpolgármester úr nem kívánja kiegészíteni, kérdés esetén válaszol. Tehát itt egy pályázati támogatást nyert az 1956-os Magyar Szabadságharcosok Világszövetsége Egyesület. Itt a mártírhalált halt civil áldozatok tiszteletére állítanak egy emléktáblát, méghozzá a Hungexpo területén belül történt volna, de itt az Önkormányzat által biztosított vagy az Önkormányzat 
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területén lévő helyre fog kerülni ez az emléktábla. Kérdés, észrevétel van-e ezzel kapcsolatosan? A Pongrácz-telepi hősök emlékének állít emléket. Úgy látom, hogy nincs, akkor kérem hozzuk meg döntésünket. A szavazást indítom.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal az 1956-ban mártírhalált halt civil áldozatok részére emléktábla állításáról szóló 425. számú előterjesztést támogatja [104/2023. (IX. 19.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatja az előterjesztést. Köszönöm, a napirendi pontot lezárom.
10. napirendi pont: 

Oszvald György fotókiállítása megrendezésének támogatása 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Következő napirendi pontunk a 403. számú előterjesztés, Oszvald György fotókiállítása megrendezésének támogatása. Előterjesztő Radványi Gábor alpolgármester úr, nem kívánja kiegészíteni. Tehát itt pont a mai naptól egy kiállítás megnyitója történne, itt a Körösiben található Szabó Ervin Könyvtárban, és ehhez biztosít az Önkormányzat egy 155 000 forintos működési célú támogatást. Kérdés, észrevétel nincs, akkor kérem hozzuk meg döntésünket, a szavazást indítom.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága 8 igen, egyhangú szavazattal Oszvald György fotókiállítása megrendezésének támogatásáról szóló 403. számú előterjesztést támogatja [105/2023. (IX. 19.)].

Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal támogatta az előterjesztést. Köszönöm, a napirendi pontot lezárom.
11. napirendi pont:

A Fortuna Senior Szabadidő Sportegyesület felhalmozási célú támogatásának elszámolása 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Végül pedig, nem utolsó sorban azonban, a 399. számú előterjesztést tárgyalnánk, amely egy elszámolás lenne, a Fortuna Senior Szabadidő Sportegyesület részére egy 500 000 forintos felhalmozási célú támogatást nyújtottunk a ground golf biztosítására, és gerinctorna foglalkozásra. Itt volt egy kis probléma, Japánból érkeztek az eszközök, és erre kértek egy kis haladékot, tehát átütemezésre került a szerződésben az időpontja. Jó, kérdés, észrevétel nincs, akkor kérem hozzuk meg döntésünket az elszámolásról. A szavazást indítom.
106/2023. (IX. 19.) KMB határozat
a Fortuna Senior Szabadidő Sportegyesület 2023. évi felhalmozási célú támogatásának 
elszámolásáról(8 igen, egyhangú szavazattal)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési Bizottsága a Fortuna Senior Szabadidő Sportegyesület 2023. évi 500 000 Ft felhalmozási célú támogatásának elszámolását elfogadja.
Elnök: Megállapítom, hogy a Bizottság 8 igen - nem jelent meg nálam, de fönt megjelent egyhangú szavazattal elfogadta az elszámolást. Köszönöm szépen, a napirendi pontot, az 
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előterjesztést lezárom. Megállapítom, hogy a Bizottság az elfogadott napirendi pontjait megtárgyalta. Felkérem Papp Zoltán bizottsági elnök urat, hogy a jegyzőkönyvet írja velem alá, és 9 óra 42 perckor a Közművelődési Bizottság ülését bezárom. Köszönöm!
K. m. f.

Papp Zoltán bizottsági tag
Törvényességi szempontból ellenjegyzőm:
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A jegyzőkönyv mellékletei

meghívó, előterjesztések [elektronikus adathordozón)

J jelenléti ívülésről készült hangfelvétel [elektronikus adathordozón)□ határozatok melléklete□ írásban benyújtott módosító javaslat□ jegyző törvényességi észrevétele□ interpelláció□ titkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyv□ felszólalási jegy
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